
 آرمان ملى: حق پخش به عنوان یکى از مهمترنى منابع 
درآمدى باشگاه هاى کشور، مغفول مانده و در این روزها 

صحبت هاى متفاوتى در این خصوص شده است. 
  احقاق حق

مردادماه سال گذشته بود که باشگاه استقلال تهران در 
اطلاعیه اى اعلام کرد که «به منظور احقاق حق باشگاه استقلال 
از درآمدزایى مرتبط با محتوا و هماهنگى به عمل آمده با سازمان 
لیگ، از این پس امکان حضور دوربین هاى تلویزیونى جهت 
تصویربردارى از مسابقات خانگى (به استثنا پخش زنده مسابقه) 
و نشست هاى خبرى پیش و پس از مسابقاتى که استقلال میزبان 
آنهاست، وجود ندارد.» فارس در ادامه نوشت: همچنین مصطفى 
آجورلو و رضا درویش مدیرعامل هاى وقت دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس نیز در نامه اى مشترك خطاب به پیمان جبلى رئیس 
سازمان صداوسیما، خواستار جلوگیرى از پخش خلاصه بازى ها 
و گل هاى به ثمر رسیده دو تیم در بخش هاى خبرى و برنامه هایى 
مثل فوتبال برتر و شب هاى فوتبالى شدند. در همان زمان 
مصطفى محمدى رئیس مرکز طرح، برنامه و بودجه صداوسیما 
نیز در مورد داستان حق پخش تلویزیونى دیدارهاى لیگ برتر 
فوتبال گفت: تمام درآمدهایى که ناشى از پخش تلویزیونى ایجاد 
مى شود، دو وجه دارد. در حوره تبلیغات بازرگانى یک بحث به نام 
اعتبار تبلیغاتى و یک بحث نقدینگى تبلیغاتى داریم. صداوسیما 
از شفافیت ضرر نمى کند؛ باشگاه هاى فوتبال اعتبارات تبلیغاتى 

را با درآمد تبلیغاتى اشتباه گرفته اند. 
  نظر رئیس فدراسیون 

مهدى تاج در برنامه ورزش و مردم گفت: امروز جاى فوتبال 
هیچ چیز نمى توان گذاشت یا به عبارتى اگر فوتبال را از صدا 
و سیما بگیرى نمى دانم چه چیزى قابل پخش است. ما باید 
براى اهمیت این موضوع فکرى بکنیم چون دست من نیست 
که تغییرش بدهم. دیر یا زود ابلاغش اجبارى مى شود و ما باید 
با شما قبل از اینکه هم پیاز را بخوریم، هم شلاق را بخوریم و 
هم تاوان بدهیم، فکرى بکنیم! تاج در ادامه براى برپایى جلسه 
مشترك اعلام آمادگى کرد و گفت: فدراسیون فوتبال براى این 
موضوع اعلام آمادگى مى کند که در خدمت شما و مجلس بروند 
و صحبت کنند. به قول ما اصفهانى ها تومنى پانزده هزار فرق است 
بین تماشاگران فوتبال با بعضى رشته هاى دیگر. در همین زمینه 

سیدتقى سهرابى، مدیر حقوقى و امور مجلس صدا و سیما روى 
خط تلفنى برنامه آمد و در این زمینه در جواب تاج گفت: وجه 
اشتراك حرف هاى بنده با آقاى تاج این است که باید مسأله را 
بنیادین حل کنیم و باید که مقام محترم قانون گذار را سوق دهیم 
به سوى واقعیت هایى که در وزارت ورزش و جوانان، فدراسیون ها 
و صدا و سیما حاکم است. پیشنهاد مجمع تشخیص این است 
که دولت با توجه به اهمیت ورزش حرفه اى از بودجه عمومى 
مبلغى را بگذارد و براى اینکه موارد حقوقى بین المللى رعایت 
شود مى تواند از طریق صدا و سیما بدون کم و کاست به ورزش 
کمک شود. دغدغه و نظرات ما مشترك است و ارتباط خوبى هم 
با آقاى تاج و فدراسیون داریم و مى توانیم جلسه را بگذاریم تا هر 
دو به این موضوع تاکید کنیم و دغدغه ما، فدراسیون، صدا و سیما 

و باشگاه ها و ورزش دوستان حل بشود. 
  مبلغ؟

سوال پیش مى آید که ارزش حق پخش تلویزیونى فوتبال 
ایران چقدر است؟ صادق درودگر، مدیرعامل باشگاه نساجى 
و عضو هیات رئیسه سازمان لیگ فوتبال در پاسخ به این سوال 
AFC از سوى ایسنا اظهار کرد: ما مبلغى را پیش بینى نکردیم و
و فیفا آن را ارزیابى و اعلام کردند که حدود 450 میلیون یورو 
ارزش لیگ برتر براى حق پخش است. ما این پول را نخواستیم 
اما چیزى که براى کشور امکان پذیر و منطقى است را در نظر 
بگیرند؛ عددى که فوتبال را درمان مى کند و در کارگروهى آن 

را بررسى کنند. 
  راهکار قانونى 

معاون حقوقى و امور مجلس صداوسیما درباره  ماجراى حق 
پخش فوتبال معتقد است: باید به دنبال راهکارى قانونى براى 
حل مسأله یک بار براى همیشه باشیم. پیشنهاد مى کنم در 
حال حاضر که برنامه هفتم در مجلس در حال بررسى است، این 
دغدغه ورزش و فوتبال کشور را هم برطرف کنیم و راهکارى 
عملیاتى براى آن بیندیشیم. سیدتقى سهرابى ـ معاون حقوقى و 
امور مجلس صداوسیما ـ درباره  موضوع حق پخش فوتبال بیان 
کرد: بحث حق پخش از سال 1380 تاکنون مطرح بوده ولى 
هنوز به نتیجه نرسیده که البته دلایل این مسأله مشخص است 
و فدراسیون فوتبال هم به آن واقف است. باید به دنبال راهکارى 
قانونى براى حل مسأله یک بار براى همیشه باشیم؛ بنابراین 

پیشنهاد مى کنم در حال حاضر که برنامه هفتم در مجلس در 
حال بررسى است، این دغدغه ورزش و فوتبال کشور را هم 
برطرف کنیم و راهکارى عملیاتى براى آن بیندیشیم. معاون 
حقوقى و امور مجلس سازمان صداوسیما با رد این شایعه که 
صداوسیما در این زمینه کوتاهى کرده است، گفت: صداوسیما 
بارها به مسأله ورود کرده و از ابعاد مختلف قانونى، آن را بررسى 
کرده ولى به خاطر مسائل گوناگون از جمله عدم شفافیت درآمد 
در باشگاه هاى فوتبال و نیز مسائلى که وزارت ورزش و جوانان با 
آن درگیر است، نتیجه بخش نبوده است. وى ادامه داد: با وزارت 
ورزش و جوانان و فدراسیون فوتبال دغدغه مشترك داریم و 
فوتبال، براى صداوسیما هم مهم است ولى رسالت این سازمان، 
فقط ارتقا فوتبال نیست و در قبال دیگر رشته هاى ورزشى 
هم وظیفه دارد. سهرابى با بیان اینکه قانون، بخشى از بودجه 
صداوسیما را از محل درآمدها تخصیص داده که حدود 50

درصد است، گفت: رسانه ملى از محل پخش مسابقات فوتبال، 
درآمدى کسب نمى کند و زمانى هم که بحث آگهى بازرگانى 
مطرح مى شود، این در واقع همان درآمدهاى اختصاصى صدا 
و سیماست. معاون حقوقى و امور مجلس صدا و سیما افزود: در 
رسانه ها مباحث گوناگونى راجع به میزان درآمدهاى رسانه ملى 
از پیام هاى بازرگانى قبل، حین و بعد از مسابقات فوتبال مطرح 
مى شود که بیشتر نوعى عملیات ژورنالیستى است؛ در حالى که 
صداوسیما یک دستگاه دولتى است که دستگاه هاى نظارتى و 
محاسباتى، ریال به ریال درآمدهاى آن را زیر نظر دارند. وى با 
بیان اینکه معتقدیم دولت باید به ورزش حرفه اى کمک کند، 
گفت: شرایط صدا و سیماى ایران با همه رسانه هاى دنیا متفاوت 
است و نمى توان آنچه در کشورهاى خارجى رخ مى دهد را به 
داخل تعمیم داد؛ بنابراین باید به دنبال راهکارى بومى باشیم که 
مهم ترین چیزى که به آن رسیده ایم، بررسى موضوع در برنامه 
هفتم و لوایح دولت است. سهرابى افزود: همان گونه که دولت 
براى خرید حق پخش مسابقات جهانى، کمک مى کند تا رضایت 
مخاطبان جلب شود، در زمینه حق پخش مسابقات داخلى هم 
مى تواند کمک هایى داشته باشد. معاون حقوقى و امور مجلس 
صدا و سیما گفت: دولت مى تواند از بودجه عمومى مبلغى را در 
نظر بگیرد و ضمن رعایت قوانین حقوقى بین المللى، آن را از 

طریق صدا و سیما به ورزش کشور کمک کند. 
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دیدگـاه

گفت وگو

  کوتاه
 فارس: مدیرعامل باشگاه تراکتور گفت: قانون براى 
همه بازیکنان ایرانى که شرایطى مثل نادرى داشتند تغییر 
کرد نه یک بازیکن خاص. هوشنگ نصیرزاده در گفت وگو 
با فارس، درمورد به پایان رسیدن فعالیت خود در کارگروه 
سقف بودجه و قرارداد باشگاه ها، اظهار داشت: کارگروهى که 
اعضاى جدیدى براى آن انتخاب شده کارش نظارت بر سقف 
بودجه و اجراى قراردادها است. به همین دلیل قرار شد من 
و على خطیر که در تراکتور و استقلال مسئولیت مدیرعاملى 
داریم، براى جلوگیرى از هرگونه شک و شبهه اى دیگر در این 
کارگروه که وظیفه اش جدا از نقل و انتقالات، به نظارت بر لیگ 
گسترش پیدا کرده است، فعالیت نکنیم. وى در مورد اینکه 
با توجه به مصوبه کارگروه در مورد بند 23 دستورالعمل نقل 
و انتقالات، محمد نادرى مشکلى براى عقد قرارداد با تراکتور 
ندارد، گفت: وضعیت نادرى ارتباطى به تراکتور ندارد. در واقع 
او یک بازیکن ایرانى است که مشکلش براى حضور در همه 
تیم هاى ایرانى حل شد. پیش از این در لیگى بازى مى کرد که 
براى ما اعتبارى نداشت. این قانون براى تسهیل کار این دسته 
از بازیکنان ایرانى، اصلاح شد که خوشبختانه با راهکارى که 
فدراسیون در نظر گرفت، مشکل حل شد. ضمن اینکه خود 
بازیکن درخواست داده بود وضعیتش بررسى شود و اینگونه 
نیست که بگوییم تغییر قانون فقط براى یک بازیکن خاص به 
اسم محمد نادرى است. مدیرعامل باشگاه تراکتور در مورد 
آخرین وضعیت جذب مهاجم جدید، توضیح داد: این کار را 

هم پیگیرى مى کنیم. 

بیــن المــلل
  باشگاه بایرن مونیخ آخرین پیشنهاد خود براى جذب 
هرى کین را به تاتنهام ارائه کرد و طبق ضرب الاجلى که 
باشگاه آلمانى تعیین کرده بود، تاتنهام باید تا پایان جمعه 
شب گذشته پاسخ پیشنهاد بایرنى ها را مى داد، اما دنیل لوى 
رئیس باشگاه تاتنهام هنوز پاسخى به این پیشنهاد نداده 
است. بایرنى ها حالا ممکن است به طور کلى مذاکرات را ترك 
کنند و امیدوار به جذب ماشین گلزنى اسپرز به عنوان بازیکن 
آزاد در تابستان آینده باشند. برخى منابع از جمله نشریه 
انگلیسى «تلگراف» و شبکه تلویزیونى «اسکاى آلمان» خبر 
داده اند که آخرین پیشنهاد بایرن مونیخ براى جذب ماشین 
گلزنى اسپرز 100 میلیون یورو به علاوه بند پاداش ها است 
و مدیران این باشگاه حالا خود را آماده بررسى گزینه هاى 
دیگر براى تقویت خط حمله تیم تحت هدایت توماس 
توخل مى کنند. شبکه تلویزیونى «ESPN» هم مدعى شد 
که پیشنهاد اخیر بایرنى ها 100 میلیون یورو به علاوه 20

میلیون یورو پاداش هاى در نظر گرفته شده است. نشریه 
انگلیسى «اتلتیک» هم بر این باور است که این پیشنهاد 93
میلیون یورو به علاوه بند پاداش ها است. طبق ادعاى «اسکاى 
آلمان»؛ سران باشگاه بایرن مونیخ بر این باور هستند که 
پیشنهاد آخرشان پیشنهادى منصفانه و خیلى خوب است؛ 
براى همین در صورت مقاومت تاتنهام براى فروش هرى 
کین، قید خرید این بازیکن در این تابستان را خواهند زد و 
سراغ گزینه هاى دیگر خواهند رفت. نشریه آلمانى «بیلد» اما 
گزارش داد؛ تاتنهام هنوز به پیشنهاد 100 میلیون یورویى 
بایرن مونیخ براى جذب کین 29 ساله پاسخ نداده است، اما 
برخلاف چیزى که در رسانه ها مطرح شده، بایرن ضرب الاجلى 
براى تاتنهام جهت پاسخ دادن به پیشنهادشان تعیین نکرده، 
به همین خاطر تا پایان هفنه جارى (تا پایان روز یکشنبه) 
منتظر دریافت پاسخ از سوى این باشگاه لیگ برترى خواهد 
ماند. بایرنى ها آماده عقد قراردادى پنج ساله با هرى کین 
است و به او پبشنهاد دستمزد 11 میلیون پوند در سال را داده 
است. هرى کین بهترین گلزن تاریخ تیم ملى فوتبال انگلیس 

و باشگاه تاتنهام هم به شمار مى رود. 

خط و نشان رقیب رحمان عموزاد
باید با طلا کشتى را تمام کنم

ایسنا: ستاره تیم کشتى آزاد آذربایجان 
مى گوید در آستانه بازنشستگى باید با مدال طلا 
کشتى را تمام کند. به گزارش استار، حاجى على 
اف ستاره تیم کشتى آزاد آذربایجان، دارنده دو 
مدال المپیک و سه دوره قهرمان جهان، در مورد 
عملکرد خود در مسابقات بین المللى اخیر در 
لهستآنکه در وزن 65 کیلوگرم به مقام سوم دست 
یافت، اظهار نظر کرد و گفت: این آخرین تورنمنت 
در آستانه مسابقات قهرمانى جهان بود. فکر 
مى کنم این مسابقات براى تیم ما موفقیت آمیز 
بود. اخیرا در 70 کیلوگرم مبارزه کرده بودم اما 
قبل از مسابقات جهانى با توصیه مربیان تصمیم 
گرفتم به دسته 65 کیلوگرم برگردم. به همین 
خاطر شرایطم سخت شده بود و علاوه بر این، 
مصدومیت در اردوى اخیر در روسیه کارم را تحت 
تاثیر قرار داد. البته آسیب جدى ندیدم، اما روى 
تشک در لهستان احساس درد کردم. در آنجا به 
یک آمریکایى باختم. سه مبارزه دیگر به خوبى 
پیش رفت. رحمان عموزاد در کشتى جذاب 
موفق شد حاجى على اف، کشتى گیر عنوان دار 
آذربایجانى را 9 بر 2 شکست دهد و به فینال 
کشتى آزاد قهرمانى جهان 2022 صعود کند. 
باید دید این کشتى قرار است در جهانى 2023

بلگراد نیز تکرار شود یا خیر.

خارج ازمستطیل سبز

بارسلونا در پى امضاى قرارداد 
با بازیکن عراقى تبار

باشگاه بارسلونا در آستانه به خدمت گرفت 
پدیده فوتبال آلمان از تیم فرایبورگ است. 
به گزارش میدل ایست نیوز؛ فابریتزیو رومانو 
کارشناس  و  ایتالیایى  سرشناس  خبرنگار 
نقل وانتقالات فوتبال اروپا خبر داد؛ باشگاه 
بارسلونا آماده امضاى قرارداد با نوح درویش 
پدیده فوتبال آلمان است، بازیکنى که عضو 
تیم فرایبورگ است. منابع نزدیک به باشگاه 
بارسلونا خبر داده اند این باشگاه به توافق 
شخصى با این هافبک 17 ساله دست یافته 
است. طبق ادعاى رومانو؛ کاتالان ها براى جذب 
نوح درویش 3 میلیون یورو به باشگاه فرایبورگ 
پرداخت خواهند کرد و در قرارداد طرفین هم بند 
پاداش هایى به ارزش 5 میلیون یورو نیز گنجانده 

خواهد شد. 

خبـــــر

وضعیت استقلال زیاد تعریفى ندارد 

 وضعیت استقلال زیاد تعریفى ندارد و مشکلات باشگاه را 
از پا درآورده است. تا سال هاى دیگر هم این مشکلات گریبان 
استقلال را خواهد گرفت و تمام شدنى نیست. چندین سال 
است که مشکلات به این تیم آسیب مى زند. مشکلات باید 
ریشه اى از سر راه تیم فوتبال استقلال برداشته شود و کارها 
باید به صورت جدى، اصولى، بابرنامه و باثبات بیشترى پیش 
برود. مدیران ابتدا باید برنامه کوتاه مدت را براى بیرون 
آمدن از این مشکلات خاص در نظر بگیرند. سپس به دنبال 
برنامه هاى میان مدت و بلندمدت باشند تا عملکردى مناسب 
و رو به جلویى داشته باشند تا به همه اهداف شان برسند. 
کسى که قرار است عمل کند حرف نمى زند؛ یکى از دلایلى که 
مصطفى آجورلو بعد از مدت ها باعث شد تا استقلال قهرمان 
شود این بود که با تمرکز بیشتر کار کرد و کمتر حرف زد. 
تعویق رقابت ها در روند آماده سازى یک تیم آنچنان تأثیر 
مثبتى نمى گذارد، استقلال شرایطى دارد که با یک هفته 
فرصت بیشتر هیچ اتفاقى نمى افتد. اهداف تیم هاى حاضر در 
لیگ متفاوت است و بعضى از تیم ها در بازیکن سازى فعالیت 
دارند. برنامه هاى هر تیم بر اساس اهدافشان مختلف است 
و منبع درآمدشان با هم فرق مى کند و هر باشگاهى دنبال 
سیاست هاى خودش است تا انتظارت مدیران برآورده شود. 
سقف بودجه قانون جالبى نبود و قبلاً هم اجرا شد، ولى جواب 
نگرفت. اصول این است که درآمد و هزینه ها مشخص باشد 
و باید همه باشگاه ها به دنبال زیرساخت و درآمدزایى بروند. 
مثلاً اگر باشگاهى مبلغ 100 تومان دربیاورد و 90 تومان 
خرج کند کسى با باشگاه کارى ندارد، چون از راه هاى مختلف 
درآمدزایى مى کند. 4 تیم حاضر در مسابقات لیگ قهرمانان 
آسیا نماینده کشورمان در رقابت هاى بین المللى هستند و 
باید براى کسب نتیجه خوب در آسیا از آنها حمایت شود. یکى 
از این تیم ها نساجى است و باید از این تیم حمایت شود تا از 
اعتبار دفاع فوتبال ایران دفاع کند. قطعاً این تیم باید بازیکنانى 
را جذب کند که تجربه حضور در این رقابت ها را دارند و بتوانند 
با استفاده از تجربیات شان نساجى را در این آوردگاه حساس 

کمک کنند. 

محسن گروسى مهاجم سابق تیم ملى 
فوتبال کشورمان و باشگاه استقلال در 
خصوص وضعیت شاگردان نکونام صحبت 

کرد. 
  در خصوص وضعیت استقلال پیش 

از شروع فصل جدید چه نظرى دارید؟
رسیدگى  تیم  این  به  همیشه  مانند   
نمى کنند و همانند سال هاى قبل در شروع 
فصل دوباره در حق این تیم سنگ اندازى 
صورت مى گیرد. زمانى کار ها روى غلطک 
قرار مى افتد که دیگر کار از کار گذشته و 
به نوعى نوشدارو بعد از مرگ سهراب است. 
بازى ها دارد شروع مى شود، اما هنوز اقدامى 
براى این تیم انجام نشده و تازه آقایان مدعى 
هستند که همه کارى براى این باشگاه 
مى کنند. متاسفانه ما دیگر به این چیز ها 
عادت کرده ایم و دیگر هم نمى شود کارى 

کرد. 
  استقلال یک بازیکن عراقى و 2

مربى خارجى جذب کرده است !
این خرید ها چرا یک ماه پیش انجام نشد؟ 
دستیاران نکونام را مى توانستند زودتر جذب 
کنند تا بتوانند به تیم کمک کنند. براى 
آماده سازى تیم زمان بیشترى نیاز است و 
همین موارد است که باعث از دست رفتن 
زمان مى شود. هرچند متاسفانه همیشه 
همین طور بوده است. به جز سالى که آجرلو 
مدیرعامل باشگاه بود همیشه آبى پوشان 
دیر شروع مى کردند و منجر مى شد تا در 
اوایل فصل نتایج خوبى نگیرند. البته هر چه 
رو به جلوتر مى رفتیم نتایج شکل بهترى به 
خود مى گرفت، اما باز چوب نتایج اول فصل 
را مى خوردیم. الان هم دیر است و باید نفرات 
جدید زودتر از این ها مى آمدند. امیدوارم 
استقلالى ها فصل را به خوبى شروع کنند 
که دوباره در آخر سال دچار مشکلات امتیاز 
از دست دادن ها نشوند و حسرت اول فصل 

را نخوریم. 
  تعویق بازى هاى لیگ بیست و سوم 

فوتبال را چطور ارزیابى مى کنید؟
 یک هفته لیگ به تعویق افتاده است. 
البته هرچه دیرتر بازى ها شروع شود به نفع 
تیم هایى است که نتوانستند در شروع فصل 
یارگیرى کنند و دیر تمرینات خود را آغاز 
کرده اند. به نظرم این تاخیر مقدارى کمک 
مى کند تا کمى از مشکلات استقلال حل 
شود.تعویق بازى ها براى باشگاه ها هزینه  بر 
است. مسئولان باید از یک هفته قبل تصمیم 
به لغو بازى ها بگیرند که تیم ها دیگر بلیت 
رزرو نکنند و با این اتفاق این هزینه ها را چه 

کسى مى خواهد جبران کند؟

ستار همدانى 
 کارشناس فوتبال 

گروسى: 
مانند همیشه 

به استقلال
رسیدگى نمى شود! 

که  چیگرینسکى  دمیترو 
بسیارى او را بدترین خرید پپ 
گواردیولا براى بارسا مى دانند، 
به شاختار دونتسک برگشت. 
او پس از بارسا و در ادامه براى 
دنیپرو، آ ا ك و لونیکوس نیز 
بازى کرد و حالا در 36 سالگى 

به شاختار برگشته است. 

آبى پوشان شهر اهواز سال 
گذشته پس از شمس آذر 
توانستند در رقابت با فجر 
شهید سپاسى شیراز و سایپا، 
رتبه دوم لیگ آزادگان را 
کسب کنند و پس از چند 
سال بار دیگر شانس حضور 
در لیگ برتر را پیدا کرده اند.

محمد نادرى که از مدت ها 
پیش در اردوى تیم تراکتور 
حضور دارد و در دو بازى 
دوستانه هم به میدان رفته، با 
امضاى قرارداد رسمى به جمع 
سرخپوشان پیوست. نادرى 
سابقه بازى در پرسپولیس و 

استقلال را هم دارد. 

ت
شــ
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2 لژیونرى که گل محمدى مى خواست اما پرسپولیسى نشدند!
موضوع نقل و انتقالات پرسپولیس و حواشى 
پیرامون آن در کمتر از چند روز تا آغاز لیگ 
برتر، باعث شده تا هواداران این تیم نگران 
وضعیت تیمى باشند که امسال علاوه بر 
لیگ هاى داخلى، باید به مصاف رقباى تا دندان 
مسلح آسیایى برود. جدایى چند بازیکن، عدم 
جذب بازیکنان مدنظر سرمربى پرسپولیس و 
لغو اردوى خارجى این تیم مواردى است که 
شرایط سرخ پوشان را تا حدى بحرانى کرده 
است. گل محمدى اعتقاد دارد مدیران باشگاه 
عملکرد خوبى در نقل و انتقالات نداشتند و 
بازیکنانى که مدنظر او بوده را جذب نکردند. 

او در ابتداى کار باشگاه در نقل و انتقالات نام 
5 بازیکن را در نامه اى به رضا درویش داد و این 
لیست را به عنوان لیست اول خود معرفى کرد، 
اما نفرات مدنظر یحیى به طور کامل جذب 
نشدند. سرمربى پرسپولیس درخواست جذب 
رضا شکارى، محمدحسین کنعانى زادگان، 
احمد نوراللهى و سعید عزت اللهى را داده بود. 
او همچنین خواستار تمدید قرارداد با عیسى 
آل کثیر شد تا این بازیکن همچنان در تیم 
بماند اما مدیریت تیم نتوانست آل کثیر را در 
این تیم نگه دارد چرا که به گفته مدیرعامل 
باشگاه، درخواست مالى این بازیکن بالاتر 

از توانایى پرداخت پرسپولیس بود. به جز 
مدنظر  دیگر  بازیکن   3 کنعانى زادگان، 
گل محمدى جذب نشدند و یکى از دلایلى که 
گفته مى شود این روزها باعث شکراب شدن 
رابطه مدیرعامل و سرمربى پرسپولیس شده 
همین عدم جذب بازیکن است. گل محمدى در 
حالى تیمش را براى بازى روز چهارشنبه مقابل 
آلومینیوم اراك در هفته اول لیگ برتر آماده 
مى کند که دستش در دروازه و مهاجم خالى 
است و با جدایى عجیب احمد گوهرى، باشگاه 
پرسپولیس هنوز نتوانسته جایگزینى براى 
او پیدا کند و حالا هم که گفته مى شود یک 

دروازه بان خارجى قرار است به این تیم بیاید 
تا یک سهمیه خارجى پرسپولیس، نیمکت 
نشین باشد! در پست مهاجم با وجود جدایى 
3 بازیکن، فقط شهاب زاهدى به پرسپولیس 
اضافه شده و هنوز یحیى گل محمدى نتوانسته 
جایگزینى براى مهاجمان جدا شده خود 
پیدا کند. این در حالى است که در مارکت 
فوتبال، با هزینه حدودا یک میلیون دلارى 
که گفته مى شود پرسپولیس براى جذب 
مهاجم خارجى کنار گذاشته، مى شد بازیکنى 
باکیفیت در سطح بالا براى کار در فوتبال 

ایران پیدا کرد!

بهتاش فریبا پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: مربیان 
اسپانیایى که به کادر فنى استقلال اضافه شده اند مدعى بودند هر 

جا رفته اند براى کسب قهرمانى بوده است. 
  حضور در تمرین 

بهتاش فریبا در گفت وگو با تسنیم، درباره حضورش در تمرین 
چند روز پیش تیم فوتبال استقلال، اظهار داشت: چند روزى در 
حال هماهنگى با کادر فنى بودیم که به تمرین استقلال برویم. 
قرار بود چند پیشکسوت هم حضور داشته باشند. حضور ما به 
خاطر نزدیک شدن به شروع بازى هاى لیگ بود که مسابقات 
عقب افتاد و امکان حضورمان در هفته آینده نبود، به همین دلیل 
طبق برنامه قبلى به محل تمرین رفتیم. به اعتقاد من عقب افتادن 
بازى هاى لیگ به سود استقلال شد، چون تیم پیش فصل خیلى 
خوبى نداشت و تعویق مسابقات بیشتر به استقلال کمک مى کند 
که بازیکنان آماده تر شوند. وى در ادامه افزود: به ما گفتند على 
خطیر به همراه مربیان اسپانیایى در کمپ مرحوم ناصر حجازى 

حضور دارند و چند دقیقه اى با آنها صحبت کردیم. منتظر محمد 
بازیکن عراقى نیز همراه پدر و برادرش حضور داشت و دقایقى 
هم با آنها صحبت کردیم. در ادامه جواد نکونام اضافه شد. خطیر 
روزمه من را براى مربیان اسپانیایى توضیح داد که چند سال 
در استقلال و تیم ملى بازى کردم که آنها از حضورم خوشحال 
شدند. مربیان اسپانیایى گفتند هر جایى رفتیم براى قهرمانى 
کار کرده ایم و حضورمان در استقلال براى همین است و قرار 
است با نکونام تیم خوبى بسازیم. پیشکسوت باشگاه استقلال 
اشاره اى به تمرین بازیکنان کرد و یادآور شد: تمرین شادابى را 
دیدم و روحیه بازیکنان بالا بود که شاید بخشى از آن به تزریق 
مالى باشگاه برمى گشت. کارهاى تاکتیکى هم در تمرین دیدم 
که خوشم آمد. بازیکنانى مثل ارسلان مطهرى، روزبه چشمى، 
سبحان خاقانى و آرش رضاوند سرحال نشان دادند. خاقانى با 
اینکه یک فصل به دلیل رباط صلیبى دور بود، ولى شوت هایى 
مى زد که کیف مى کردم. هیچ کدام از بازیکنان مثل خاقانى ضربه 

به توپ نداشتند. نوع بازى او من را سورپرایز کرد. شوت ها و ضربه 
به توپ هاى خاقانى وحشتناك بود و همان جا به نکونام، کادر فنى 
و خطیر گفتم اگر او داخل محوطه جریمه موقعیت خوبى پیدا 

کند ضربات وحشتناکى مى زند. 
  دخالت در امور فنى؟!

فریبا خاطرنشان کرد: پس از تمرین دقایقى با نکونام و اعضاى 
کادر فنى صحبت کردیم. به خودم اجازه نمى دهم در کار فنى 
کسى دخالت کنم، اما نکونام نقطه نظراتى درباره جذب بازیکنان 
و نفراتى که قرار است بگیرند، مطرح کرد. مى دانیم استقلال نیاز به 
فوروارد درجه یک دارد که کار را در جلو جمع کند. صحبت کردیم 
و گفتیم اگر قرار است یکى دو بازیکن معمولى گرفته شود بهتر 
است پولش را جمع کنند و یک مهاجم درجه یک جذب بگیرند. 
البته ارسلان مطهرى و پیمان بابایى هر دو سرحال هستند. به 
هر حال، کادر فنى دنبال جذب مهاجم است و حتى خطیر گفت 

بازیکن مدنظر از نظر نکونام معلوم است. 

مربیان اسپانیایى استقلال گفتند براى قهرمانى آمده ایم فریبا: 


